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REVISTA PRESEI 

 

 

 Hotărârea nr. 43 a Comitetului Naţional pentru Situaţii de Urgenţă din 27 

august 2020  

 

În considerarea prevederilor art. 5 alin. (3) lit. (f), art. 8 şi art. 9 din Legea nr. 

55/2020, cu modificările şi completările ulterioare, 

 

În temeiul prevederilor art. 1 din HG nr. 668/2020 privind prelungirea stării de 

alertă pe teritoriul României începând cu data de 16 august 2020, precum şi 

stabilirea măsurilor care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea şi 

combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, luând în discuţie propunerile 

formulate prin Hotărârea nr. 24 din 21.08.2020, a Grupului de suport 

tehnico - ştiinţific privind gestionarea bolilor înalt contagioase pe teritoriul 

României, în conformitate cu prevederile art. 4 alin. (1) lit. c) şi d) şi art. 8 din 

OUG. nr. 21/2004 privind Sistemul Naţional de Management al Situaţiilor de 

Urgenţă, cu modificările şi completările ulterioare, 

 

Având în vedere prevederile OUG nr. 11/2020 privind stocurile de urgenţă 

medicală, precum şi unele măsuri aferente instituirii carantinei, cu modificările şi 

completările ulterioare, în temeiul ale art. 20 din Ordonanţa de urgenţă a 

Guvernului nr. 21/2004 privind Sistemul Naţional de Management al Situaţiilor de 

Urgenţă, aprobată cu modificări şi completări prin Legea nr. 15/2005, cu 

modificările şi completările ulterioare, şi ale art. 2 şi art. 4 din Hotărârea 

Guvernului nr. 94/2014 privind organizarea, funcţionarea şi componenţa 

Comitetului Naţional pentru Situaţii Speciale de Urgenţă, Comitetul Naţional 

pentru Situaţii de Urgenţă adoptă prezenta 
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HOTĂRÂRE: 

 

Art. 1 - (1) Se aprobă reluarea activităţii cu publicul a operatorilor economici care 

desfăşoară activităţi de preparare, comercializare şi consum al produselor 

alimentare şi/sau băuturilor alcoolice şi nealcoolice, de tipul restaurantelor şi 

cafenelelor, în interiorul clădirilor, în judeţele unde incidenţa cumulată a cazurilor 

în ultimele 14 zile este mai mică sau egală de 1,5/1.000 de locuitori. 

(2) Comitetele Judeţene pentru Situaţii de Urgenţă din judeţele unde incidenţa 

cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile este mai mică sau egală cu 1,5/1.000 de 

locuitori, pot decide restricţionarea sau închiderea activităţii operatorilor economici 

dintr-o anumită localitate, din zona de competenţă, dacă incidenţa cumulată a 

cazurilor din această localitate, în aceeaşi perioadă de timp, trece peste pragul de 

1,5/1.000 de locuitori. 

(3) Comitetele Judeţene pentru Situaţii de Urgenţă din judeţele unde incidenţa 

cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile este mai mare de 1,5/1.000 de locuitori, pot 

decide reluarea activităţii operatorilor economici dintr-o anumită localitate, din 

zona de competenţă, dacă incidenţa cumulată a cazurilor din această localitate, în 

aceeaşi perioadă de timp, este mai mică sau egală cu 1,5/1.000 de locuitori. 

(4) Programul de lucru al operatorilor economici prevăzuţi la alin. (1) nu poate 

începe înainte de orele 06.00 şi nu se poate prelungi după orele 24.00, ultima 

comandă putând fi preluată cel târziu la orele 23.00. 

(5) Operatorii economici menţionaţi la alin. (1) vor respecta obligaţiile stabilite 

prin ordin comun al ministrului sănătăţii şi ministrului economiei, energiei şi 

mediului de afaceri. 

(6) Măsurile prevăzute la alin. (1) - (5) intră în vigoare începând cu data de 

01.09.2020. 

 

Art. 2 - (1) Se aprobă deschiderea restaurantelor şi a cafenelelor din interiorul 

hotelurilor, pensiunilor sau altor unităţi de cazare, în judeţele unde incidenţa 

cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile este mai mică sau egală de 1,5/1.000 de 

locuitori. 

(2) Se aprobă deschiderea restaurantelor şi a cafenelelor din interiorul hotelurilor, 

pensiunilor sau altor unităţi de cazare, doar pentru clienţii cazaţi în hotel, în 

judeţele în care, incidenţa cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile depăşeşte pragul 

de 1,5/1.000 de locuitori. 
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(3) Comitetele Judeţene pentru Situaţii de Urgenţă din judeţele unde incidenţa 

cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile este mai mică sau egală de 1,5/1.000 de 

locuitori pot decide restricţionarea activităţii restaurantelor şi cafenelelor din 

interiorul hotelurilor, pensiunilor sau altor unităţi de cazare, dintr-o anumită 

localitate, din zona de competenţă, dacă incidenţa cumulată a cazurilor din această 

localitate, în aceeaşi perioadă de timp, trece peste pragul de 1,5/1.000 de locuitori. 

(4) Măsurile prevăzute la alin. (1) - (3) intră în vigoare începând cu data de 

01.09.2020. 

 

Art. 3 - (1) Se aprobă desfăşurarea activităţii cu publicul a operatorilor economici 

licenţiaţi în domeniul jocurilor de noroc, în judeţele unde incidenţa cumulată a 

cazurilor în ultimele 14 zile este mai mică sau egală de 1,5/1.000 de locuitori. 

(2) Comitetele Judeţene pentru Situaţii de Urgenţă din judeţele unde incidenţa 

cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile este mai mică sau egală de 1,5/1.000 de 

locuitori, pot decide restricţionarea sau închiderea activităţii operatorilor economici 

licenţiaţi în domeniul jocurilor de noroc, dintr-o anumită localitate, din zona de 

competenţă, dacă această localitate trece peste pragul de 1,5/1.000 de locuitori. 

(3) Comitetele Judeţene pentru Situaţii de Urgenţă din judeţele unde incidenţa 

cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile este mai mare de 1,5/1.000 de locuitori, pot 

decide reluarea activităţii operatorilor economici licenţiaţi în domeniul jocurilor de 

noroc dintr-o anumită localitate, din zona de competenţă, dacă incidenţa cumulată 

a cazurilor din această localitate, în aceeaşi perioadă de timp, este mai mică sau 

egală cu 1,5/1.000 de locuitori. 

(4) Măsurile prevăzute la alin. (1) - (3) intră în vigoare începând cu data de 

01.09.2020. 

 

Art. 4 - (1) Se aprobă organizarea evenimentelor private, a cursurilor de instruire/ 

workshopuri pentru adulţi, inclusiv cele pentru implementarea proiectelor finanţate 

din fonduri europene, cu un număr de participanţi de maximum 50 de persoane în 

interior şi de maximum 100 de persoane în exterior, cu respectarea normelor de 

sănătate publică stabilite în ordinul ministrului sănătăţii. 

(2) Măsura prevăzută la alin. (1) intră în vigoare începând cu data de 01.09.2020. 

 

Art. 5 - Se menţine măsura privind suspendarea activităţii cluburilor, discotecilor 

şi a barurilor în interiorul clădirilor. 
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Art. 6 - În cuprinsul Hotărârii CNSU nr. 36 din 21.07.2020, la art. 3 lit. r) se 

introduce o nouă literă, lit. s), care va avea următorul cuprins: "s) sportivii străini 

legitimaţi la cluburile din România care revin pe teritoriul ţării ca urmare a 

participării la o competiţie internaţională oficială a echipelor lor naţionale şi 

urmează a-şi relua activitatea sportiva la clubul la care sunt legitimaţi, cu condiţia 

ca aceştia să aibă încheiat un contract valabil cu un club sportiv din România." 

 

Art. 7 - (1) Activităţile instituţiilor muzeale, a bibliotecilor, librăriilor, 

cinematografelor, studiourilor de producţie de film şi audiovizual, a instituţiilor de 

spectacole şi/sau concerte, şcolilor populare, de artă şi de meserii, precum şi 

evenimentele culturale în aer liber se pot desfăşura numai în condiţiile stabilite prin 

ordinul comun al ministrului culturii şi al ministrului sănătăţii. 

(2) În condiţiile alin. (1) organizarea şi desfăşurarea activităţii cinematografelor, 

instituţiilor de spectacole şi/sau concerte este permisă, fără a depăşi 50 % din 

capacitatea maximă a spaţiului, dacă incidenţa cumulată în ultimele 14 zile a 

cazurilor din judeţe/municipiul Bucureşti este mai mică sau egală cu 1,5/1.000 de 

locuitori. 

(3) Comitetele Judeţene pentru Situaţii de Urgenţă din judeţele unde incidenţa 

cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile este mai mică sau egală cu 1,5/1.000 de 

locuitori, pot decide restricţionarea sau închiderea activităţilor culturale prevăzute 

la alin. (1) dintr-o anumită localitate, din zona de competenţă, dacă incidenţa 

cumulată a cazurilor din această localitate, în aceeaşi perioadă de timp, trece peste 

pragul de 1,5/1.000 de locuitori. 

(4) Comitetele Judeţene pentru Situaţii de Urgenţă din judeţele unde incidenţa 

cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile este mai mare de 1,5/1.000 de locuitori, pot 

decide reluarea activităţilor culturale prevăzute la alin. (1), dintr-o anumită 

localitate, din zona de competenţă, dacă incidenţa cumulată a cazurilor din această 

localitate, în aceeaşi perioadă de timp, este mai mică sau egală cu 1,5/1.000 de 

locuitori. 

(5) Organizarea şi desfăşurarea spectacolelor de tipul drive-in sunt permise numai 

dacă ocupanţii unui autovehicul sunt membrii aceleaşi familii sau reprezintă 

grupuri de până la 3 persoane, iar organizarea şi desfăşurarea în aer liber a 

spectacolelor, concertelor, festivalurilor publice şi private sau a altor evenimente 

culturale sunt permise numai cu participarea a cel mult 500 de spectatori cu locuri 

pe scaune, aflate la distanţă de minimum 2 metri unul faţă de celălalt, precum şi cu 
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purtarea măştii de protecţie. 

(6) Măsurile prevăzute la alin. (1) - (5) intră în vigoare începând cu data de 

01.09.2020. 

 

Art. 8 - În conformitate cu art. 4 alin. (3) din Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului 

nr. 11/2020 privind stocurile de urgenţă medicală, precum şi unele măsuri aferente 

instituirii carantinei, se aprobă majorarea cantităţilor prevăzute în Anexa la OUG 

nr. 11/2020, cu modificările şi completările ulterioare, cu următoarele cantităţi 

suplimentare: 200 de ventilatoare medicale, 200 de monitoare medicale, 800 de 

injectomate, 150 de filtre pentru izolete şi camerele de izolare cu presiune negativă 

şi 1.750.000 de măşti de protecţie de tip FFP2 şi FFP3. 

 

Art. 9 - (1) Programul de lucru cu publicul al operatorilor economici care 

desfăşoară activităţi în spaţii special destinate, dispuse în exteriorul clădirilor unde 

se desfăşoară activităţi de preparare, comercializare şi consum al produselor 

alimentare şi/sau băuturilor alcoolice şi nealcoolice, cum sunt terasele, cluburile, 

barurile şi alte asemenea, nu poate începe înainte de orele 06.00 şi nu se poate 

prelungi după orele 24.00. 

(2) Măsura prevăzută la alin. (1) intră în vigoare începând cu data de 01.09.2020. 

 

Art. 10 - Se aprobă lista ţărilor pentru care se instituie măsura carantinei pentru 

persoanele care sosesc în România din ţările/zonele de risc epidemiologic ridicat, 

propusă de INSP la data de 24.08.2020, prevăzută în anexa la prezenta hotărâre. 

 

Art. 11 - Rata de incidenţă a cazurilor aferente măsurilor prevăzute la art. 1, 2, 3, 

7, se analizează săptămânal, la nivelul fiecărui judeţ şi a fiecărei localităţi, din 

cadrul acestuia. 

 

Art. 12 - Prezenta hotărâre se comunică tuturor componentelor Sistemului 

Naţional de Management al Situaţiilor de Urgenţă, pentru punere în aplicare prin 

ordine şi acte administrative ale conducătorilor acestora. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Ordonanță de urgență adoptată: Salariaţii părinţi vor primi zile libere 

plătite dacă şcolile se închid 

Guvernul a adoptat o ordonanță de urgență prin care se acordă zile libere părinţilor 

pentru supravegherea copiilor în cazul în care şcolile vor fi închise din 

cauza epidemiei de coronavirus. 

Documentul, care urmează să apară în Monitorul Oficial, stabileşte că unul dintre 

părinţii copilului care nu mai poate merge la şcoală din cauza suspendării 

cursurilor va primi zile libere plătite, în cuantum de 75% din salariul de bază 

corespunzător unei zile lucrătoare. 

OUG prevede acordarea indemnizaţiei aferente zilelor libere plătite acelor părinţi 

care îndeplinesc următoarele condiţii: 

- au copii cu vârsta de până la 12 ani sau au copii cu dizabilităţi cu vârsta de până 

la 26 de ani, înscrişi în cadrul unei unităţi de învăţământ sau de educaţie 

antepreşcolară; 

- celălalt părinte nu beneficiază, la rândul său, de zile libere. 

Totuşi, zilele libere plătite nu vor putea fi acordate dacă unul dintre părinţi se află 

într-una dintre următoarele situaţii: 

- este în concediu de creştere a copilului; 

- este asistentul personal al unuia dintre copiii aflaţi în întreţinere (în cazul copiilor 

cu dizabilităţi); 

- este în concediu de odihnă/concediu fără plată; 

- are raportul de muncă suspendat pentru întreruperea temporară a activităţii 

angajatorului; 

- nu realizează venituri din salarii şi asimilate salariilor, venituri din activităţi 

independente, venituri din drepturi de proprietate intelectuală, venituri din activităţi 

agricole, silvicultură şi piscicultură. 

Zilele libere se acordă la cererea unuia dintre părinţi, depusă la angajatorul 

persoanei care va supraveghea copilul. Pentru a beneficia de zilele libere, unul 

dintre părinţi va trebui să semneze o declaraţie pe proprie răspundere din care să 

reiasă că celălalt nu a depus şi el o astfel de cerere.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/guvern_217.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/epidemie_2571.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/coronavirus_3190.html
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Concret, declaraţia va fi semnată doar de părintele care continuă să lucreze, pentru 

a dovedi că nu a solicitat la locul său de muncă zile libere pentru supravegherea 

copilului din cauza suspendării cursurilor. 

Şi părinţii din familii monoparentale vor avea dreptul să ia aceste zile libere. 

Prevederile cuprinse în OUG adoptată de Guvern sunt similare celor aplicate până 

la finalul anului şcolar 2019-2020, în baza Legii 19/2020. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Apar 10 noi profesii în Clasificarea Ocupaţiilor (proiect Ministerul Muncii) 

Arhitect naval, recepţioner medical şi administrator programe naţionale boli 

transmisibile, sunt printre cele 10 noi profesii care apar în Clasificarea Ocupațiilor, 

potrivit unui proiect de lege al Ministerului Muncii. 

Un proiect de ordin lansat în dezbatere publică de Ministerul Muncii propune 

introduce a zece noi ocupaţii. Este vorba despre meserii precum administrator 

programe naţionale boli transmisibile (325201); agent reţea boli transmisibile 

(325202); arhitect naval (214494); asistent coordonator programe naţionale 

curative şi boli netransmisibile (325203); auditor public extern (121131); 

cercetător de nave (214495); recepţioner medical (334403); responsabil tehnic cu 

execuţia (214239); stilist extensii de păr (514104); transcriptor medical (334404). 

 

În ultimii ani, cele mai multe dintre noile ocupaţii introduse au făcut referire la 

ingineri. 

Din 2017, COR conţine şi responsabil cu protecţia datelor, în contextul în care 

Regulamentul GDPR a intrat în vigoare, la nivel european, din mai 2018. 

Ultimele ocupaţii radiate din lege au fost în 2016, când au dispărut ocupaţii precum 

ofiţer electrician maritim, ofiţer mecanic maritim şi ofiţer de punte maritim. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/proiect_1195.html
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În ultimii ani au mai apărut ocupații precum bonă (cod COR: 531104); dascăl 

(341308); depanator telefoane mobile inteligente/tablete (742216); diacon 

(341306); ombudsman (243223); responsabil cu protecţia datelor cu caracter 

personal (242231); instructor în poligonul de tragere (cod COR: 342309); inginer 

tehnolog în protecţia mediului (cod COR: 214305); surveyor maritim (cod COR: 

311538) sau inginer în sisteme optice (214956). 

Datorită dezvoltării şi diversificării aduse de tehnologie, precum şi în urma 

efectelor produse de criza economică, lista ocupaţiilor din COR este într-o 

continuă dinamică. Potrivit legii, angajatorii trebuie să încadreze salariaţii în acele 

funcţii sau ocupaţii aprobate, iar angajatorul care nu menţionează în contractul 

individual de muncă atât funcţia, cât şi codul COR aferent, riscă o amendă de 

câteva mii de lei. 

 

Peste 100 de noi ocupaţii au fost introduse în COR în perioada 2013 - 2014. 

COR cuprinde peste 4.000 de funcţii. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comisia Europeană aprobă ajutorul de stat pentru IMM-uri în valoare de 

935 de milioane de euro introdus de România 

Comisia Europeană a anunţat joi că a aprobat schema de ajutor de stat în valoare de 

4,521 miliarde de lei (935 milioane de euro) introdusă de România pentru a susţine 

companiile afectate de pandemia de coronavirus, informează un comunicat de 

presă al Executivului comunitar, citat de Agerpres. 

Acest suport va lua forma unor granturi directe pentru capital de lucru şi investiţii 

productive şi va fi cofinanţat de Fondul European de Dezvoltare Regională. 

Măsura va fi accesibilă IMM-urilor active în anumite sectoare şi unor mari 

companii care au legături cu IMM-urile eligibile, care au fost afectate negativ de 

pandemia de coronavirus. Obiectivul măsurii este să furnizeze lichiditate pentru 

aceste companii, ceea ce le permite să îşi continue activităţile, să demareze 

investiţii şi să menţină locurile de muncă. 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/08/27/comisia-europeana-aproba-ajutorul-de-stat-pentru-imm-uri-in-valoare-de-935-milioane-de-euro-introdus-de-romania--563051
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Comisia Europeană a descoperit că schema României este în linie cu condiţiile 

prevăzute în cadrul temporar: granturile directe nu vor depăşi 100.000 de euro 

pentru fiecare companie care îşi desfăşoară activitatea în domeniul producţiei 

primare de produse agricole, 120.000 de euro pentru fiecare companie activă în 

sectoarele pescuitului şi acvaculturii şi 800.000 de euro pentru fiecare companie 

activă în toate celelalte sectoare. De asemenea schema va funcţiona până la data de 

31 decembrie 2020. 

„Comisia a ajuns la concluzia că această măsură este necesară, adecvată şi 

proporţionată pentru a remedia un prejudiciu serios apărut în economia unui stat 

membru, în linie cu Articolul 107(3)(b) din Tratatul de Funcţionare a Uniuni 

Europene şi condiţiile prevăzute în cadrul temporar pentru sprijinirea economiei în 

contextul epidemiei de COVID-19,” a informat Executivul comunitar. 

La începutul lunii aprilie, Guvernul de la Bucureşti a aprobat Ordonanţa de 

Urgenţă privind aprobarea Schemei de ajutor de stat pentru susţinerea activităţii 

IMM-urilor în contextul crizei economice generate de pandemia COVID - 19, 

precum şi pentru modificarea şi completarea OUG nr. 110/2017 privind Programul 

de susţinere a întreprinderilor mici şi mijlocii - IMM Invest România. 

Ministerul Finanţelor Publice a precizat atunci că va acoperi prin granturi 100% 

din dobânzile, comisioanele de administrare şi risc pentru liniile de credit/capital 

de lucru, precum şi pentru creditele de investiţii. 

Ajutorul nu poate depăşi 120.000 de euro pentru fiecare întreprindere care îşi 

desfăşoară activitatea în sectorul pescuitului şi acvaculturii sau 100.000 euro 

pentru fiecare întreprindere care îşi desfăşoară activitatea în domeniul producţiei 

primare de produse agricole. 

Perioada de acoperire prin grant de la buget a dobânzii şi comisioanelor de 

administrare şi risc este de la momentul acordării creditelor/liniilor de credit 

contractate după intrarea în vigoare a ordonanţei de urgenţă şi - până la 31 

decembrie 2020. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Ministrul Mediului: Bugetul Programului Rabla Plus va fi suplimentat cu 60 

de milioane de lei 

Bugetul Programului Rabla Plus va fi suplimentat cu 60 de milioane de lei şi va 

ajunge la 200 de milioane de lei în 2020, iar în acest fel românii vor putea cumpăra 

aproximativ 4.000 de maşini electrice, a declarat, joi, ministrul Mediului, Costel 

Alexe. 

 

"Trebuie să continuăm pe acest drum şi să stimulăm la nivel naţional achiziţia de 

maşini electrice dacă ne dorim cu toţii şi cu adevărat să respirăm un aer mai curat 

în marile oraşe ale României. Şi pentru asta dragi români am decis să suplimentăm 

bugetul AFM pentru Programul Rabla Plus, pentru a-i sprijini pe toţi românii care 

îşi doresc să-şi achiziţioneze un mijloc de transport, un autovehicul electric sau 

hibrid, prietenos cu mediul. Am dispus demararea procedurilor pentru 

suplimentarea bugetului Administraţiei Fondului pentru Mediu pentru programul 

Rabla Plus cu 60 de milioane de lei. Astfel, pentru anul 2020 bugetul programului 

va ajunge la 200 de milioane de lei. Ceea ce vom face cu această majorare e că 

vom oferi românilor posibilitatea să-şi achiziţioneze un număr aproape istoric, 

record, de maşini electrice. În 2020 am putea ajunge la 4.000 de maşini electrice, 

evident mai mult decât s-au achiziţionat în toţi cei 4 ani de când funcţionează 

programul Rabla Plus în România. Dacă în ultimii patru ani s-au achiziţionat 3.000 

de maşini electrice s-au hibrid în ţara noastră prin Programul Rabla Plus, numai în 

2020 Guvernul României sprijină achiziţionarea a 4.000 de maşini electrice. În 

acest fel continuă investiţiile în tot ceea ce înseamnă măsuri verzi în ţara noastră", 

a spus Costel Alexe, într-o postare video pe Facebook. 

El a afirmat că, pentru prima dată în istoria programului Rabla Plus, întregul buget 

pentru persoanele fizice care îşi doresc să îşi achiziţioneze maşini electrice a fost 

epuizat. 

 

"Ştiţi deja că anul acesta Rabla Plus a demarat cu cel mai mare buget de când 

există programul, 140 de milioane de lei, cu 45% mai mult decât în 2019, când 

bugetul a fost de 95 milioane de lei. Şi evident, pentru a veni în sprijinul românilor 

am păstrat cea mai mare primă pentru achiziţionarea unei maşini electrice din 

Europa, circa 10.000 de euro.  
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Bugetul pe care îl avem la dispoziţie ne permite pentru 2020 să oferim circa 3.000 

de vouchere pentru români care îşi doresc un mijloc de transport prietenos cu 

mediul, electric şi evident, care să polueze foarte puţin. La această dată avem deja 

pentru persoanele fizice un număr de rezervări aproape dublu faţă de anul trecut de 

maşini ecologice achiziţionate prin Administraţia Fondului de Mediu. Putem spune 

că este un succes neaşteptat mai ales prin condiţiile pandemiei prin care am trecut 

cu toţii, în care industria auto a avut de suferit, dar astfel arată că apetitul românilor 

a crescut pentru maşinile electrice, moderne, cu emisii scăzute sau chiar zero de 

gaze cu efect de seră sau dioxid de carbon", a precizat Alexe. 

 

Ministrul Mediului a subliniat că vor fi sprijinite, de asemenea, investiţiile în 

infrastructura verde, staţiile de încărcare, deoarece "vom ajunge la un apetit ridicat 

din partea românilor abia atunci când vom putea avea staţii de încărcare indiferent 

de unde până unde circulăm, fie că vorbim de la Suceava la Giurgiu, de la 

Constanţa la Arad". 

 

Ministerul Mediului, Apelor şi Pădurilor, a anunţat pe 18 iunie, într-un comunicat 

de presă transmis AGERPRES, că aproape jumătate din eco-tichetele alocate 

programului Rabla Plus au fost rezervate, iar 90% dintre cei care au accesat această 

facilitate au ales o maşină 100% electrică. 

 

Conform datelor centralizate, în acest an, rezervările eco-tichetelor puse la 

dispoziţie prin Rabla Plus au atins cifra de 1.225 de maşini, în mai puţin de trei 

luni de la startul programului. În perioada similară a anului trecut, au fost rezervate 

puţin peste o mie de autovehicule. 

 

Pentru 2020, ministerul de resort, prin Administraţia Fondului pentru Mediu 

(AFM), a pus la dispoziţia cetăţenilor şi firmelor din România cel mai mare buget 

din istoria programului Rabla Plus, respectiv 140 de milioane de lei, cu circa 45 de 

milioane mai mult decât în 2019. 
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Bugetul permite punerea pe şoselele României până la 3.000 de maşini electrice şi 

hibride, cât s-a pus, în total, în toate cele patru ediţii ale programului din anii 

anteriori.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Fonduri pentru firme HoReCa: 100.000 Euro pentru panouri solare și stații 

de încărcare a mașinilor electrice, prin Programul Electric Up 

Firmele mici și mijlocii din domeniul HoReCa, precum pensiunile și hotelurile de 

dimensiuni reduse, vor putea obține fonduri nerambursabile de până la 100.000 de 

euro fiecare, pentru a-și instala panouri solare de producere a energiei regenerabile 

și stații de alimentare a mașinilor electrice, printr-un nou program guvernamental 

lansat joi în dezbatere publică. 

Noul program Electric Up va fi instituit printr-o ordonanță de urgență propusă de 

Ministerul Economiei. StartupCafe a mai scris despre acest program, în urma 

declarațiilor ministrului Virgil Popescu la HotNews.ro. Acesta a menționat atunci 

ca beneficiari ai finanțării nerambursabile hotelurile, dar în propunerea oficială de 

ordonanță de urgență apar IMM-urile din domeniul HoReCa, fără să se limiteze 

exact obiectul de activitate. 

Câți bani se vor acorda prin Electric Up? 

Prin schema de ajutor de minimis Electric Up se vor putea acorda fonduri 

nerambursabile de câte 100.000 de euro pe beneficiar. 

În documentele de la Ministerul Economiei apare însă și o inadvertență. În 

proiectul de ordonanță de urgență se prevede că finanțarea reprezintă 100% din 

valoarea cheltuielilor eligibile. În schimb, în nota de fundamentare, se arată că 

finanțarea nerambursabilă reprezintă 90% din cheltuielile elgibile, urmând ca 

beneficiarul să asigure restul de 10.000 de euro. 

Bugetul total al programului va fi de 476 milioane lei (circa 100 milioane euro), 

care ar ajunge pentru aproximativ 1000 de firme beneficiare. 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/incarcare-masini-electrice-hotel-romania.htm
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Până pe data de 6 septembrie, cei interesați pot să vină cu propuneri de modificare 

a proiectului de OUG, care să intre apoi în Guvern pentru aprobare. Trimiteți 

propunerile la adresa: dezbateri_publice@economie.gov.ro . 

Cine va putea beneficia de fondurile Electric Up? 

Schema de ajutor de minimis va putea fi accesată de „întreprinderile mici și 

mijlocii și a persoanelor juridice române, care au înscrise ca activitate principală 

sau secundară, conform codurilor CAEN, una din activitățile corespunzătoare 

domeniului HORECA”, potrivt proiectului de OUG. 

Ce vor putea face IMM-urile HoReCa: 

 instalarea sistemelor de panouri fotovoltaice pentru producerea de energie 

electrică cu o putere instalată cuprinsă între 27 kWp - 100 kWp necesară 

consumului propriu şi livrarea surplusului în Sistemul Energetic Național, 

 instalarea staţiilor de reîncărcare de 22 KW pentru vehicule electrice şi 

electrice hibrid plug-in. 

„Prin implementarea programelor se urmărește sprijinul întreprinderilor mici și 

mijlocii, cu scopul redresării economice în situația de pandemie COVID 19, 

creșterea eficienței energetice, reducerea gazelor cu efect de seră prin încurajarea 

producerii de energie electrică din surse regenerabile și utilizării autovehiculelor 

electrice și electrice hibrid plug-in” - susține Ministerul Economiei. 

Avantajele montării panourilor solare sunt evidente, pentru economii la factura de 

curent. De asemenea, pensiunile care vor avea stații de încărcare a mașinilor 

electrice vor intra în atenția turiștilor care dețin astfel de vehicule. 

Alte prevederi ale OUG 

În scopul implementării Programului de finanțare “ELECTRIC UP“, pentru 

perioada 2020-2026, se constituie Comisiile de implementare și monitorizare, prin 

ordin al ministrului economiei, energiei și mediului de afaceri. 

Fiecare Comisie se constituie în număr de 7 membri, salariați în cadrul 

Ministerului Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri, conform atribuțiilor 

specifice, prevăzute în ghidurile de finanțare ale Programului “ELECTRIC UP“. 

mailto:dezbateri_publice@economie.gov.ro
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Pentru activitatea din cadrul Comisiilor de implementare și monitorizare, fiecare 

membru beneficiază de o indemnizaţie lunară brută al cărei cuantum nu va depăşi 

20% din indemnizaţia brută prevăzută de lege pentru funcţia de secretar de stat. 

Aceasta înseamnă un venit net suplimentar de aproape 2000 de lei de persoană 

pentru acești angajați. 

Direcția Eficiență Energetică din Ministerul Economiei se ocupă de implementarea 

programului. 

Sumele necesare implementării Programului de finanțare se asigură anual, de la 

bugetul de stat, cu încadrarea în prevederile bugetare aprobate cu destinația 

finanțării proiectelor în eficiență energetică și dezvoltării capacităților de producere 

de energie din surse regenerabile, cu impact asupra reduceri emisiilor de gaze cu 

efect de seră, în bugetul Ministerului Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri. 

(Sursa: hotnews.ro) 

MEC: Peste 1.200 de elevi care au încheiat cu media generală 10 examenele 

naţionale vor primi stimulente financiare 

Peste 1.200 de elevi care au încheiat cu media generală 10 examenele naţionale 

(evaluarea naţională şi bacalaureat) din sesiunea iunie-iulie vor primi stimulente 

financiare, informează joi Ministerul Educaţiei şi Cercetării într-un comunicat 

remis presei. 

 

Executivul a aprobat joi Hotărârea de Guvern prin care se acordă stimulente 

financiare elevilor care au obţinut media 10 la examenele naţionale. 

 

Potrivit hotărârii adoptate în şedinţa de guvern, cuantumul acordat fiecărui elev cu 

media generală 10 la evaluarea naţională este de 1.000 de lei, în timp ce fiecare 

absolvent de liceu va primi 3.000 de lei pentru performanţa de a finaliza examenul 

cu "10 pe linie". 

 

Astfel, 892 de absolvenţi de gimnaziu care au obţinut media 10 la examenul de 

evaluare naţională a elevilor de clasa a VIII-a şi 315 liceeni cu media generală 10 

la examenul naţional de bacalaureat vor beneficia de stimulente financiare, în semn 

de apreciere a muncii depuse. 
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Potrivit MEC, dintre cei 315 candidaţi cu media generală 10 la examenul naţional 

de bacalaureat, opt au susţinut testul de maturitate în sistem german. 

 

Lista nominală a beneficiarilor şi modalitatea de acordare urmează a fi aprobate 

prin ordin al ministrului Educaţiei şi Cercetării. 

"Identificarea şi susţinerea copiilor şi tinerilor capabili de performanţe şcolare 

înalte reprezintă o parte integrantă a politicilor educaţionale promovate de 

Ministerul Educaţiei şi Cercetării şi vizează aplicarea unuia din principiile care 

guvernează învăţământul preuniversitar şi superior, precum şi învăţarea pe tot 

parcursul vieţii din România - principiul calităţii. Acesta se subsumează viziunii şi 

strategiei din proiectul 'România Educată'", afirmă MEC.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Veniturile au scăzut cu 3%, iar cheltuielile au crescut cu 13%. Iancu Guda: 

Cifrele arată foarte prost. Avem trei probleme grave 

"Cifrele arată foarte prost. Aterizăm către un deficit de cel puțin 9%""Avem trei 

evoluții care nu sunt sustenabile" 

Deficitul bugetar crește rapid. Diferența dintre venituri și cheltuieli a ajuns la 

aproape 50 de miliarde de lei după primele șapte luni ale anului. Asta înseamnă 4,7 

% din Produsul Intern Brut. Spre comparație, anul trecut deficitul bugetar a fost de 

1,7% din PIB. Creșterea deficitului este explicată de scăderea veniturilor. La 

vistieria statului au intrat mai puțini bani din cauza impactului crizei, dar și ca 

urmare a amânării plății taxelor de către companii. 

Pe de altă parte, cheltuielile statului au crescut substanțial. În total, acestea s-au 

majorat cu peste 13%. Sume cu mult mai mari decât cele de anul trecut au fost date 

pe asistența socială, salariile bugetarilor și bunuri și servicii. Au fost alocați mai 

mulți bani și pentru investiții. În total sunt peste 20 de miliarde de lei la acest 

capitol, cu aproape 30% mai mult decât anul trecut. Pentru întregul an, Guvernul 

țintește un deficit de 8,6% din PIB. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/veniturile-au-scazut-cu-3-iar-cheltuielile-au-crescut-cu-13-iancu-guda-cifrele-arata-foarte-prost-avem-trei-probleme-grave-1358998#highlight-1358998-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/veniturile-au-scazut-cu-3-iar-cheltuielile-au-crescut-cu-13-iancu-guda-cifrele-arata-foarte-prost-avem-trei-probleme-grave-1358998#highlight-1358998-1
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"Cifrele arată foarte prost. Aterizăm către un deficit de cel puțin 9%" 

"Cifrele arată foarte prost. Din păcate se vede continuarea deteriorării deficitului 

fiscal și în acest ritm o să aterizăm pe estimările noastre inițiale, așa cum am 

anunțat chiar la începutul pandemiei. Aterizăm către un deficit de cel puțin 9%. În 

primul rând, ecartul dintre evoluția veniturilor în scădere cu 3% și a cheltuielilor în 

creștere cu 13%, ceea ce duce la o triplare a deficitului. Pe zona de venituri avem o 

scădere la impozitul pe profit, - 15% și TVA - 16%, ceea ce arată o contracție a 

consumului și implicit a profitului companiilor. Iar pe zona de cheltuieli, sectorul 

public nu pune umărul la presiunile din recesiune și la pierderile cauzate în  mediul 

de afaceri. Dacă privatul consumă mai puțin, are profit mai mic, are salarii mai 

mici, în sectorul public avem cheltuieli de personal +6%, de la 59 de miliarde la 63 

miliarde, anul acesta, în primele 7 luni. Ne împrumutăm mai mult pentru că avem 

un deficit de trei ori mai mare și plătim pentru dobânzi cam cu 2 miliarde în plus, 

ceea ce înseamnă o creștere cu 20% față de aceeași perioadă a anului trecut. 

Cheltuielile de asistență socială, unde pensile reprezintă peste 80%, sunt în creștere 

cu 22%. Plătim pentru asistență socială 15 miliardede lei în plus", a explicat Iancu 

Guda. 

Potrivit analistului financiar, singura bilă albă în execuția bugetară este creșterea 

cheltuielilor de capital. "Se tot spune că sunt 20 de miliarde, dar dacă te uiți pe 

execuția bugetară, linia de cheltuieli de capital, care se referă la investiții pure, are 

o creștere cu doar 2 miliarde. Au ajuns la 12 miliarde, nu la 20 miliarde, față 10 

miliarde anul trecut. 

Avem și la cheltuieli de bunuri și servicii, pe care statul le-a cumpărat, bănuiesc, cu 

preponderență pentru a echipa spitalele în contextul pandemiei, dar acestea nu sunt 

neapărat investiții pe termen lung. Sunt mai degrabă niște cheltuieli  temporare 

cauzate de contextul specific al pandemiei. 

Investițiile pure sunt cele de infrastructură, autostrăzi, irigații, unde eu văd o 

creștere cu doar 2 miliarde. Sincer, e nevoie de mult mai mult. Ponderea în PIB a 

cheltuielilor de capital, 12 miliarde, nu 20, este de 1,2%. Dacă continuăm așa, abia 

ne poziționăm la 2,5%. În ultima recesiune, în 2009, investițiile au fost de 6% în 

PIB. Nu avem bani, nu putem să suportăm aceste investiții interne, deci este nevoie 

să folosim banii altora - fonduri europene". 
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"Avem trei evoluții care nu sunt sustenabile" 

"Anul trecut, din banii statului, 69% se duceau spre salarii și pensii. Acum, 82%, și 

în ritmul acesta de majorare a pensiilor ne vom duce spre 90% - o primă problemă 

de structură. Te uiți ca la o clădire și vezi dacă are probleme de structură. Dar 

această clădire - execuția bugetară - are trei probleme grave de structură și riscă să 

se prăbușească. 

Prima problemă este că 82% din banii statului se duc pe salarii și pensii. 

A doua problemă este că din veniturile fiscale ale statului, 75% se duc numai pe 

salarii, Anul trecut se duceau 68%. 

A treia problemă, foarte gravă, este că contribuțiile de asigurări pe care le plătesc 

salariații care muncesc astăzi să suporte pensiile actuale acopereau, anul trecut, 

99% din cheltuielile de asistență socială. Adică era cât de cât în echilibru, sursa cu 

destinația, contribuția cu pensia. Acum, la primele 7 luni, contribuțiile de asigurări 

raportate la cheltuielile de asistență socială, ponderea e de 81% Adică din 10 lei 

cheltuieli ale statului cu pensia, doar 8 lei sunt acoperiți din contribuții, restul 

ne îndatorăm. Si noi ce facem? Creștem și mai mult pensiile. (...) Toți banii 

statului vor ajunge să se ducă aproape pe salarii și pensii și dacă nu demonstrăm 

capacitate administrativă, o să ne mișcăm ca melcul. Va fi foarte greu să luăm 

acele fonduri europene la viteza de care avem nevoie de ele. (...) 

Ambițiile încep din ce în ce mai clar să se confirme că sunt foarte optimiste și din 

păcate este o naivitate să credem că aceste investiții se vor face la viteza și 

impactul de care avem nevoie în condițiile în care bugetul arată cum arată și nu o 

să putem să le susținem. (...) Rămânem mici și săraci pentru că nu avem leadership 

și profesionalism să executăm toate aceste proiecte de investiții". 

(Sursa: Digi 24) 
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 MediaSind TVR solicită ANI și DNA să cerceteze neconcordanțele flagrante 

din declarația de avere a șefului Serviciului Comunicare din TVR! 

Informațiile apărute în presă zilele trecute privind plata unei sume de 24 800 euro 

achitată de conducerea TVR, prin negociere directă, prezentatorului Mircea Radu, 

pentru emisiunea Down The Road -  Aventura au fost confirmate ieri, 26 august 

2020, în cadrul ședinței Consiliului de Administrație al Societății Române de 

Televiziune, când mai mulți membri ai CA au solicitat oficial lămuriri despre 

contractul încheiat de fosta vedetă cu TVR. Președintele-director general, Doina 

Gradea, a fost întrebată cum motivează plata sumei de  aproximativ 50 000 de 

euro pentru emisiunea Down The Road – Aventura, din care aproximativ 24 800 

euro pentru Mircea Radu (aproximativ 3100 euro pe ediție), în condițiile în care 

situația economică a Televiziunii Române este dezastruoasă. Răspunsul primit din 

partea șefei TVR, întărit de directorul canalului 1 al TVR, a fost unul halucinant de 

obraznic: „pentru că așa a dorit managementul!” Prezent la ședință online, 

Mircea Radu nu a dezmințit afirmațiile! Conform  dispozițiilor contractuale, atât 

producția emisiunii cât și plata serviciilor s-au efectuat în anul 2019! 

Având în vedere informațiile contradictorii cuprinse în declarația de avere și 

contractul de drepturi de autor  pentru emisiunea Down The Road – Aventura, 

încheiat de de TVR cu fosta vedetă TV Mircea Aurelian Radu, actual coordonator 

cu atribuții de șef Serviciu Comunicare, Relații Publice și Protocol din Societatea 

Română de Televiziune și consilier pe probleme de management al președintelui 

director general al SRTV, Doina Gradea, MediaSind TVR cere public ANI și DNA 

să investigheze aceste inadvertențe flagrante. Precizăm că în Declarația sa de avere 

depusă la început de mandat, în data de 28 iulie 2020, Mircea Radu susține că a 

încasat drepturi de autor pentru emisiunea Down The Road – Aventura în valoare 

de 64 670 lei, adică aproximativ 13 500 de euro (vezi foto), informație publicată și 

în presă (vezi aici: (vezi aici: Salarii din TVR. Doina Gradea, șefa TVR, venituri 

mai mari decât Iohannis. Cât a câștigat Mircea Radu pentru opt ediții ale emisiunii 

Down the Road?). 

Este revoltător faptul că administrația Gradea atribuie contracte, din bani 

publici, de cele mai multe ori pe sume consistente, unor realizatori externi, în timp 

ce peste 80 la sută din profesioniștii din TVR sunt plătiți la minimul grilei de 

salarizare!  

https://www.paginademedia.ro/2020/08/venituri-mircea-radu-doina-gradea
https://www.paginademedia.ro/2020/08/venituri-mircea-radu-doina-gradea
https://www.paginademedia.ro/2020/08/venituri-mircea-radu-doina-gradea
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Este la fel de revoltător ca administrația TVR să cheltuiască milioane de euro 

pentru colaboratori (vezi aici: Conducerea TVR obligată de instanță să facă 

publică lista colaboratorilor pentru care a plătit peste 3 milioane de euro! sau 

pentru diverse case de avocatură (vezi aici: Conducerea TVR a cheltuit abuziv 

aproximativ 1,3 milioane de euro pentru contracte de asistenţă juridică!), în timp 

ce studiourile teritoriale, inclusiv TVR din Republica  Moldova, sunt subfinanțate, 

neavînd un  buget pentru investiții! 

Pentru ca aceste informații să rămână secrete față de angajați și de opinia publică, 

șefa TVR a încercat ieri să blocheze, cu ajutorul jandarmilor, accesul 

reprezentanților sindicatelor din TVR la ședința CA. Reprezentantul MediaSind 

TVR  nu s-a lăsat intimidat de amenințările Doinei Gradea și a participat la ședința 

Consiliului de Administrație. De asemenea, Doina Gradea, nu se putea lipsi de 

sindicatul său de casă care a avut nu unul cum prevede legea, ci doi membri 

prezenți în cadrul ședinței. Restul sindicatelor din TVR, care în mod legal, conform 

hotărârilor  CA, ar fi trebuit să fie prezente, nu au fost invitate la această ședință! 

Menționăm că au fost și membri din CA -  Monica Ghiurco, Cristian Petcu și 

Karen Sebeși, care au oprit acest abuz al șefei TVR, susținând cu argumente 

prezența  legitimă a reprezentanților sindicatelor în cadrul tuturor ședințelor pentru 

asigurarea  transparenței  decizionale.  

Din nefericire, din cauza sprijinului politic de care se bucură șefa TVR, abuzurile 

împotriva salariaților și desfrâul din bani publici în cea mai mare instituție de presă 

a statului român continuă. Acum, pentru angajații instituției, dar și pentru public, 

singura șansă de redresare a Televiziunii Naționale este ca justiția să facă dreptate, 

cercetând  cu celeritate derapajele de la lege, iar vinovații să răspundă pentru 

abuzurile și infracțiunile comise. 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 

 Sondaj IRES: Două treimi dintre părinți vor ca elevii să se întoarcă la școală 

/ 1 din 5 nu crede că regula purtatului măștii va fi respectată 

Două treimi dintre părinți agreează începerea școlii, în format clasic, chiar dacă 

virusul nu a fost complet eliminat.  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapublicalistacolaboratorilorpentrucareaplatitpeste3milioanedeeuro
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapublicalistacolaboratorilorpentrucareaplatitpeste3milioanedeeuro
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
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Aceștia provin din Transilvania și Banat, zone cu infrastructură școlară mai bună 

decât în alte regiuni și în care copiii învață, cu preponderență, într-un schimb, 

relevă un sondaj IRES realizat în luna august. 

 

O treime dintre părinți consideră că școala nu trebuie să înceapă în format clasic 

dacă virusul nu a fost complet eliminat. Este vorba în proporție mai ridicată despre 

părinți din sudul țării, care își doresc reluarea cursurilor în format hibrid sau online. 

6 din 10 părinți cred că școala ar trebui să înceapă în sistem clasic, din 14 

septembrie, cu toți elevii în clase, un sfert ar prefera sistemul hibrid și doar 14% ar 

opta pentru școala online. Părinții care optează pentru școala în format clasic sunt, 

în proporții mai ridicate, cei care locuiesc în mediul rural. 

 

Favorabili sistemului hibrid sunt, în proporții mai ridicate, părinții liceenilor din 

mediul urban, iar sistemul online este preferat de către părinții din sudul țării. 

 

Contractarea virusului de către copii sau de către membri ai familiei ca urmare a 

începerii anului școlar este o îngrijorare majoră pentru aproape jumătate dintre 

părinți. Pe măsură ce crește nivelul de îngrijorare a părinților, de la puțin îngrijorat 

la foarte îngrijorat, se schimbă și opțiunea pentru scenariul pentru începerea școlii: 

 Cei care se declară puțin sau deloc îngrijorați de contractarea virusului de 

către copil sau familie sunt cei care doresc în proporții mai ridicate sistemul 

clasic, cu prezență fizică la școală. 

 Cei care sunt destul de îngrijorați de posibilitatea contractării virusului vor 

sistem hibrid. 

 Cei foarte îngrijorați vor sistem online. 

 

1 din 5 părinți crede că elevii nu vor respecta regula de a purta mască 

Aproape jumătate dintre părinți recunosc că, din declarațiile recente ale 

autorităților, nu au înțeles modalitatea prin care se va stabili felul în care va începe 

școala în toamnă. 

 

https://ires.ro/articol/408/inapoi-la--coala---%C8%99coala-%C3%AEn-pandemie?fbclid=IwAR03jcVWBkq33KGerNRxjmc-2ukQa-dYOkrMFR8OJTVAPFMLoGPkSpBk7NE
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Trei din patru părinți doresc ca distanța fizică dintre elevi să fie de minim 1,5m. 

Doar 5% consideră că nu este nevoie de respectarea distanței. Cei mai mulți dintre 

părinți, atât din mediul urban cât și cei din rural cer respectarea distanței fizice de 

cel puțin 1,5 m. 

 

Din 10 părinți chestionați, aproape 7 cred că elevii nu vor putea respecta distanța 

pe culoarele școlii. Doar în ceea ce privește distanțarea fizică la toalete părinții se 

arată mai optimiști. 

 

1 din 5 părinți crede că elevii nu vor respecta regula de a purta mască în timpul 

școlii, iar peste o treime cred că numărul celor care o vor purta va fi foarte mic. 

 

4 din 10 părinți sunt optimiști cu privire la respectarea acestei reguli de siguranță 

sanitară. 

 

Problema din mediul rural, lipsa conexiunii la internet 

 

15% dintre părinții din România declară că lipsa unei conexiuni de internet (lipsa 

totală sau cu o calitate corespunzătoare) nu le permite copiilor lor să facă școală 

online. Acești copii se află cu preponderență în mediul rural. Este vorba de 

aproximativ 450.000 de elevi care nu au acces la școală online, din cauza limitelor 

conexiunii sau a lipsei acesteia. 

 

Familiile din urban sunt mai dotate când vine vorba de dispozitive (desktop sau 

laptop) care pot fi folosite pentru școala online. Majoritatea părinților din mediul 

rural au un telefon inteligent care poate fi folosit pentru școala online, dar aceasta 

nu înseamnă că au pentru fiecare copil din familie. Mai mult de un sfert (28%) 

dintre părinți declară că dispozitivele pe care le dețin nu sunt suficiente ca număr, 

disponibilitate și funcționalitate pentru școala online, deficitul cel mai mare fiind 

înregistrat în mediul rural. Dintre părinții care declară că nu au dispozitive pentru 

școala online, doar 40% plănuiesc să achiziționeze unul, iar 7 din 10 așteaptă să 

primească un astfel de echipament din partea statului. 
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Sondajul IRES a fost realizat, telefonic, în perioada 10-14 august pe un eșantion de 

1.175 de părinți cu copii de vârstă școlară (5 – 19 ani) care vor frecventa cursurile 

în anul școlar 2020 – 2021. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul anunță prelungirea campaniei de informare publică în contextul 

epidemiei de COVID-19 

Secretariatul General al Guvernului și Autoritatea pentru Digitalizarea României 

anunță redeschiderea platformei media.gov.ro, în care furnizorii de servicii media 

se pot înregistra pentru a participa la campania de informare publică a Guvernului 

în contextul situației epidemiologice determinate de răspândirea COVID-19, până 

la data de 31 octombrie 2020. 

Din luna mai a.c., Guvernul difuzează contra cost, conform OUG nr. 63/2020, prin 

intermediul serviciilor de programe de televiziune şi radiodifuziune, al ziarelor 

tipărite, revistelor, publicaţiilor periodice, al furnizorilor de servicii media online şi 

furnizorilor de publicitate prin mijloace de publicitate amplasate în localităţi, 

înregistrate în România, campanii de informare publică privind măsurile de 

prevenire şi limitare a răspândirii coronavirusului SARS-CoV-2. 

Redeschiderea platformei pentru participarea în campania de informare publică a 

fost stabilită de dispozițiile Legii nr. 164/2020 privind aprobarea Ordonanţei de 

urgenţă a Guvernului nr. 63/2020 pentru organizarea şi desfăşurarea unor 

campanii de informare publică  în contextul situaţiei epidemiologice determinate 

de răspândirea COVID-19 și de Legea nr. 165 din 4 august 2020 pentru aprobarea 

Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 86/2020 privind modificarea şi 

completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 63/2020. 

Totodată, se vor derula şi campanii de informare publică privind modul de reluare 

a activităţilor economice şi sociale şi de promovare a produselor şi serviciilor 

româneşti. Campaniile de informare se desfășoară pe o perioadă de 180 de zile de 

la data încheierii contractelor de prestări servicii, dar nu mai târziu de 31 

decembrie 2020 (perioada și termenul au fost prelungite de Legea nr. 164/2020). 

https://media.gov.ro/
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/225485
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/225485
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Campaniile de informare vor conţine şi materiale noncomerciale pentru 

promovarea următoarelor industrii româneşti: turism, industria IT, agricultură şi 

zootehnie, industria auto, care vor fi difuzate în limba română şi, în mediul online, 

în limbi de circulaţie internaţională precum engleză, franceză şi germană. 

De asemenea, pentru materialele care urmează să fie difuzate în cadrul campaniilor 

naţionale, va fi finanțată traducerea şi adaptarea materialelor care vor fi difuzate în 

cadrul campaniilor de informare publică în limbile minorităţilor naţionale. 

În conformitate cu prevederile legale sus-menționate, prin care s-a stabilit un nou 

termen de depunere, furnizorii de servicii media care doresc să participe la 

campania de informare publică a Guvernului trebuie să completeze o cerere de 

participare însoțită de o declarație pe propria răspundere privind respectarea 

condițiilor de eligibilitate, conform prevederilor art. 2 din OUG nr. 63/2020, 

precum și includerea datelor conform  art.4 din OUG nr. 63/2020 (modificări 

intervenite prin Legea nr. 164/2020), care vor fi încărcate în platforma web de 

desfășurare a campaniei, media.gov.ro, gestionată de Autoritatea pentru 

Digitalizarea României. 

Termenul-limită pentru înregistrarea cererilor în platforma media.gov.ro și 

transmiterea solicitărilor către Secretariatul General al Guvernului este 31 

octombrie 2020. Contractele de prestări servicii în cadrul campaniei se încheie 

între Secretariatul General al Guvernului și prestatorii de servicii, în limita sumelor 

prevăzute în buget cu această destinație. La sfârşitul fiecărei luni calendaristice, în 

baza datelor comunicate de solicitanţi, Secretariatul General al Guvernului va 

publica pe pagina de internet raportul generat prin aplicaţia web gestionată de 

Autoritatea pentru Digitalizarea României cu cererile validate, sumele alocate 

fiecărui participant la campanie, condiţiile contractuale de derulare a campaniei. 

Conform modificărilor OUG nr. 63/2020 adoptate prin Legea nr. 164/2020, 

bugetul total alocat campaniilor de informare publică este de maximum 

200.000.000 lei, exclusiv TVA, pe toată durata acestora, iar sumele se asigură prin 

bugetul Secretariatului General al Guvernului. 

Referitor la  situația furnizorilor de servicii media care sunt în prezent titulari ai 

unor contracte de prestări servicii, în vigoare până la 31 octombrie 2020, se vor 

încheia acte adiționale la solicitarea prestatorilor, în vederea alinierii conținutului 
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clauzelor acestor contracte la prevederile Legii nr.164/2020, respectiv la 

prevederile Legii nr.165/2020, de la momentul intrării în vigoare a acestor legi, 7 

august 2020. Aceste acte adiționale vor cuprinde clauze prin care se va prelungi 

durata contractelor, recalcularea sumelor, aplicarea prevederilor art.2 alin.(1) lit.f 

din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 63/2020 astfel cum a fost modificată 

prin Legea nr.164/2020, precum și alte clauze în conformitate cu prevederile 

legale. (pdf.) 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 România a exportat 6 mil. tone de cereale, în valoare de 1,1 mld. euro, în 

primele cinci luni din 2020. La nivelul anului 2019, exporturile au fost de 2,5 

mld. euro 

În perioada ianuarie – mai 2020, România a trimis peste graniţe 6 milioane de tone 

de cereale, din recolta de 29,5 milioane de tone de anul trecut, chiar dacă pentru o 

săptămână, în luna aprilie, guvernul a oprit exportul din cauza pandemiei, arată 

datele provizorii colectate de Institul Naţional de Statistică. 

Porumbul şi grâul au însemnat peste 90% din recolta totală de cereale din 2019, iar 

din aceste tipuri de cereale au fost trimise 5,3 milioane de tone peste graniţe în 

primele luni din acest an. Anul trecut, România a exportat peste 4,7 milioane de 

tone de grâu pe pieţe din afara Uniunii Europene, precum Egipt, Iordania şi Sudan. 

(Sursa: zf.ro) 

 

AlegeriLocale2020/Calendarul procesului electoral al scrutinului din 27 

septembrie 2020 

Calendarul procesului electoral al alegerilor locale din 2020 a fost stabilit prin 

Hotărârea de Guvern nr. 576 din 22 iulie 2020 pentru aprobarea programului 

calendaristic pentru realizarea acţiunilor necesare organizării şi desfăşurării în bune 

condiţii a alegerilor locale din 2020. Campania electorală începe la 28 august 2020. 

 

 

https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2020/08/ANUN%C8%9A-continuarea-campaniei-de-informare-publica-27082020.pdf
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Data de 27 septembrie ca dată a alegerilor pentru autorităţile administraţiei publice 

locale a fost stabilită prin Legea nr. 135/2020. 

 

La 27 septembrie 2020, se aleg consiliile locale, primarii, consiliile judeţene şi 

preşedinţii consiliilor judeţene. 

 

Procesul electoral şi perioada electorală 

 

Procesul electoral reprezintă totalitatea acţiunilor şi evenimentelor întreprinse de 

candidaţi, autorităţile centrale sau locale etc., în perioada electorală. 

 

Perioada electorală este acea perioadă de timp cuprinsă între ziua aducerii la 

cunoştinţa publicului a datei alegerilor şi data publicării rezultatelor finale în 

Monitorul Oficial. 

 

Conform calendarului alegerilor, perioada electorală aferentă alegerilor locale din 

2020 începe la 20 iulie şi se va încheia după 28 septembrie, odată cu publicarea 

rezultatelor în Monitorul Oficial. 

 

Perioada de precampanie (20 iulie-28 august) 

 

În perioada de precampanie au avut loc activităţi precum numerotarea 

circumscripţiilor electorale, desemnarea judecătorilor din Biroul Electoral Central, 

alegerea preşedintelui Biroului Electoral Central şi a locţiitorului acestuia, 

strângerea semnăturilor, înregistrarea alianţelor electorale, depunerea 

candidaturilor etc. 

 

Începând cu 20 iulie 2020, partidele politice, organizaţiile minorităţilor naţionale, 

alianţele politice, alianţele electorale şi candidaţii independenţi au putut demara 

acţiunile de colectare a listelor de susţinători ai candidaturilor, potrivit calendarului 

electoral anunţat de către Autoritatea Electorală Permanentă, la 17 iulie 2020. 

 

Până la 30 iulie 2020, prefecţii au avut obligaţia de a numerota circumscripţiile 

electorale din fiecare judeţ şi circumscripţiile electorale de sector pentru 

municipiul Bucureşti. 



CNSLR Fratia | Revista Presei 28 august 2020 26 

 

 

La 30 iulie, Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie i-a desemnat, prin tragere la sorţi, pe 

cei şapte judecători din cadrul Biroului Electoral Central: Andreea Liana 

Constanda (Secţia I Civilă), Mirela Vişan (Secţia I Civilă), George Bogdan 

Florescu (Secţia a II-a Civilă), Iulia Manuela Cîrnu (Secţia a II-a Civilă), Lavinia 

Valeria Lefterache (Secţia penală), Horia Valentin Şelaru (Secţia Penală), Virginia 

Filipescu (Secţia de contencios administrativ şi fiscal). 

 

La 1 august 2020, s-a constituit Biroul Electoral Central pentru alegerile din 27 

septembrie 2020, acesta fiind format, pe lângă cei 7 judecători, şi din reprezentanţi 

ai AEP şi ai partidelor politice: din partea AEP - Constantin-Florin Mituleţu-Buică 

(preşedinte), Marian Muhuleţ (vicepreşedinte), Zsombor Vajda (vicepreşedinte); 

reprezentanţii partidelor politice - Petruţa Ulmeanu (PSD), Andreea-Mihaela Miu 

(PNL), Mihai Alexandru Badea (USR), Dóra-Emese Szilagyi (UDMR), Valentin-

Olivian Trofin (Pro România), Eliza Ene Corbeanu (PMP), Daniela Călin (ALDE), 

Ivan Truţer (Grupul minorităţilor naţionale), conform http://locale2020.bec.ro. 

 

Autoritatea Electorală Permanentă a transmis către preşedinţii tribunalelor lista 

juriştilor înscrişi în Corpul experţilor electorali până la 5 august 2020. 

 

Data limită până la care partidele şi alianţele au putut comunica Biroului Electoral 

Central semnele electorale a fost 6 august. La 7 august, a fost publicată în 

Monitorul Oficial Hotărârea BEC privind înregistrarea semnelor electorale ale 

partidelor politice, alianţelor politice, alianţelor electorale şi organizaţiilor 

cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale, conform site-

ului http://locale2020.bec.ro. 

 

Preşedinţii tribunalelor au desemnat până la 7 august 2020 preşedinţii birourilor 

electorale de circumscripţie şi pe locţiitorii acestora. 

 

Perioada de înregistrare a alianţelor electorale a fost cuprinsă între 7 şi 11 august 

2020, iar depunerea candidaturilor s-a putut face între 7 şi 18 august 2020. 

 

 

http://locale2020.bec.ro/
http://locale2020.bec.ro/
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Birourile electorale de circumscripţie au avut termen până la 24 august să constate 

rămânerea definitivă a candidaturilor pentru alegerile locale din 27 septembrie, 

conform calendarului anunţat de Autoritatea Electorală Permanentă. 

 

26 august a fost data la care a avut loc tragerea la sorţi pentru stabilirea numărului 

de ordine de pe buletinele de vot. Până la 27 august, primarii au putut stabili 

locurile speciale pentru afişaj electoral şi asigură amplasarea de panouri electorale 

în cadrul acestora. 

 

Campania electorală (28 august-26 septembrie) 

 

Campania electorală începe în data de 28 august 2020, cu 30 de zile înainte de data 

alegerilor. 

 

Cu 23 de zile înaintea datei scrutinului, până la 4 septembrie 2020, cetăţenii cu 

drept de vot, care şi-au stabilit reşedinţa în circumscripţia electorală în care au loc 

alegeri, pot depune la primar solicitările de înscriere în Registrul electoral cu 

adresa de reşedinţă. Cererile se fac prin cerere scrisă, datată şi semnată. 

 

Tot până la 4 septembrie, primarii au sarcina de a-i radia din lista electorală 

complementară pe cetăţenii Uniunii Europene care şi-au pierdut drepturile 

electorale. 

 

Până la cel târziu 10 septembrie, cu 10 zile înaintea datei votării, Regia Autonomă 

"Monetăria Statului", Compania Naţională "Imprimeria Naţională" - S.A. au 

sarcina de a confecţiona timbrele autocolante şi ştampilele cu menţiunea 

"VOTAT". 

 

Regia Autonomă "Monitorul Oficial" tipăreşte buletinele de vot până la 22 

septembrie, cu cel mult 5 zile înaintea datei alegerilor. 

 

Până la 25 septembrie, primarii, împreună cu formaţiunile teritoriale ale 

Inspectoratului General pentru Imigrări, tipăresc listele electorale permanente şi 

copiile de pe listele electorale complementare. 
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La 26 septembrie 2020, ora 7.00, în ziua de sâmbătă care precedă data alegerilor, 

se încheie campania electorală. 

 

Ziua votării (27 septembrie) 

 

La 27 septembrie 2020, ora 7.00, preşedinţii birourilor electorale ale secţiilor de 

votare declară începerea procedurii de vot, conform art. 84 din Legea nr. 115/2015, 

cu modificările şi completările ulterioare. Conform articolului citat, votarea are loc 

într-o singură zi, între orele 7.00 şi 21.00. 

 

La 27 septembrie, ora 21.00, preşedinţii birourilor electorale ale secţiilor de votare 

declară închiderea votării. 

 

După ziua votului 

 

În cel mult 24 de ore de la încheierea votării, cel mai târziu la data de 28 

septembrie 2020, are loc numărarea voturilor, încheierea proceselor verbale şi 

întocmirea dosarelor cu rezultatele votării. Dosarele cuprinzând rezultatele votării 

se predau către biroul electoral de circumscripţie. Transportul se face sub paza 

personalului structurilor Ministerului Afacerilor Interne. 

 

Tot până la 28 septembrie, competitorii electorali pot formula cereri pentru 

anularea alegerilor într-o circumscripţie electorală. 

 

După primirea dosarelor conţinând procesele verbale cu rezultatul numărării 

voturilor de la toate birourile electorale ale secţiilor de votare şi după soluţionarea 

contestaţiilor formulate, birourile electorale totalizează voturile exprimate şi 

atribuie mandatele. 
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După primirea proceselor-verbale întocmite de birourile electorale de 

circumscripţie judeţeană şi a municipiului Bucureşti şi după soluţionarea 

sesizărilor referitoare la fraude electorale, Biroul Electoral Central totalizează 

voturile la nivel naţional şi asigură publicarea rezultatelor în Monitorul Oficial al 

României, Partea I.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Noua lege a UE, menita sa imbunatateasca munca soferilor prosesionisti, ii 

nemultumeste pe soferii de TIR din Romania: "Banii nostri se vor 

injumatati" 

Comisia Europeana si-a propus imbunatatirea conditiilor de munca pentru 

milioanele de soferi de TIR din UE, dar transportatorii si soferii profesionisti din 

Romania, care efectueaza curse in Occident, se simt dezavantajati si sustin ca vor 

avea de suferit. 

 

Un reportaj realizat de Deutsche Welle si transcris de Libertatea, explica 

nemultumirile transportatorilor si soferilor profesionisti din Romania in legatura cu 

noua lege a Parlamentului European, care prevede ca soferii de TIR-uri sa revina in 

tarile de origine la fiecare patru saptamani si ca perioada de odihna obligatorie de 

la sfarsitul saptamanii nu mai poate fi petrecuta in cabina camionului, ci la hotel, 

iar angajatorul trebuie sa plateasca cheltuielile de cazare. 

 

"Daca lucrez o perioada mai scurta, automat banii vor fi mult mai putini", spune un 

sofer de TIR roman. 

 

Soferii romani sustin ca acest lucru ii va dezavantaja, intrucat castigurile vor fi 

diminuate. Deutsche Welle prezinta cazul lui Stefan, sofer de TIR, plecat din 

Pitesti catre vestul Europei. Acesta isi explica temerile. 

"Acesta imi este jobul, il fac cu placere, dar sunt momente in care parca mi-as dori 

sa fiu acasa si parca m-as lasa, numai sa stau acasa. In momentul in care eu lucrez 

o perioada mai scurta, automat banii pe care ii voi scoate vor fi mult mai putini, 

daca nu chiar injumatatiti", spune Stefan. 

https://ziare.com/stiri/soferi/
https://www.dw.com/ro/o-nou%C4%83-lege-%C3%AEi-sup%C4%83r%C4%83-pe-%C5%9Foferii-profesioni%C5%9Fti-din-rom%C3%A2nia/av-54709830
https://www.libertatea.ro/stiri/o-lege-europeana-nemultumeste-soferii-romani-de-tir-banii-castigati-s-ar-putea-injumatati-3105245
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Deutsche Welle relateaza un alt argument pentru care soferii de TIR romani sunt 

nemultumiti de noua legislatie europeana: cozile interminabile care se vor forma la 

granita. 

 

"Romania este tara membra UE, dar nu si a spatiului Schengen, care ar permite 

circulatia fara controale la frontiera. La fiecare iesire din tara, soferii romani petrec 

ore in sir la granita. Iar la revenirea in Romania, la intervalul impus de noua lege, 

cozile vor deveni si mai lungi", se arata in materialul Deutsche Welle. 

 

Lucian Bode, ministrul transporturilor, considera ca noua legislatie europeana va 

aduce "un risc major". 

 

"Aceste companii sa fie mutate cu soferi, cu camioane, cu familii, cu impozite si 

taxe, cu tot, din Romania, in Vest. Acesta este riscul", spune Bode in materialul 

Deutsche Welle. 

 

In luna iulie, Parlamentul European a adoptat o reforma majora a sectorului 

de transport rutier. Potrivit comunicatului oficial, remis pe 9 iulie, oficialii UE au 

explicat ca modificarea regulilor vizeaza doua puncte-cheie: imbunatatirea 

conditiilor de munca ale soferilor si combaterea practicilor ilegale. 

 

Astfel, "companiile vor trebui sa-si organizeze programele astfel incat soferii sa se 

poata intoarce acasa la intervale regulate, la fiecare trei sau patru saptamani". 

 

Totodata, "perioada de odihna obligatorie de la sfarsitul saptamanii nu poate sa fie 

petrecuta in cabina camionului. Daca perioada de odihna nu este petrecuta acasa, 

companiile trebuie sa plateasca cheltuielile de cazare ale soferilor" 

Conform noilor reguli, "tahografele vehiculelor vor fi folosite pentru a inregistra 

trecerea unei frontiere, ajutand astfel la combaterea fraudei". Iar "pentru a evita 

cabotajul sistematic", soferii vor trebui sa astepte patru zile ca sa poata efectua noi 

operatiuni de cabotaj in aceeasi tara, cu acelasi vehicul. 

 

 

https://ziare.com/stiri/frontiera/
https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/stiri/transport/
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Parlamentul European a explicat ca "noile reguli vor crea un cadru juridic clar, care 

va evita abordari nationale diferite si va asigura remunerarea echitabila a soferilor". 

 

Eurodeputatii au aprobat, astfel, actele legislative, in forma adoptata de ministrii 

Uniunii Europene in aprilie 2020. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Șeful Poliției Române confirmă că s-a întâlnit cu membri ai clanului 

Duduianu, noaptea: Am făcut un demers absolut legal, ca să rezolvăm 

lucrurile / Primele arme pe care le folosim sunt dialogul și convingerea, nu 

direct pistolul 

Șeful Poliției Române, Liviu Vasilescu, a confirmat joi întâlnirea pe care a avut-o 

cu membri ai clanului Duduianu, înainte de înmormântarea fostului lider al 

grupării. El a susținut că a fost o acțiune oficială a Poliției Române și "cea mai 

eficientă acțiune legală", pentru a preveni producerea unor incidente violente și 

răspândirea infecției cu coronavirus: "Primele arme pe care le folosim sunt 

prevenirea, dialogul, convingerea, nu direct pistolul". 

Șeful Poliției Române, Liviu Vasilescu, și secretarul de stat în MAI Bogdan 

Despescu au susținut declarații de presă, miercuri după-amiază, după ce 

președintele Klaus Iohannis a cerut Ministerului de Interne explicații publice 

despre întâlnirea pe care oficiali din IGPR au avut-o cu membri ai clanului 

Duduianu, înainte de înmormântarea fostului lider al grupării. 

Secretarul de stat în Ministerul de Interne Bogdan Despescu a susținut că existau 

informații că la funeraliile lui Emi Pian ar fi urmat să participe 3.000 de oameni, 

ceea ce ar fi însemnat riscul răspândirii noului coronavirus, existând, de asemenea, 

și riscul producerii unor incidente violente. 

Oficialul MAI a spus că, în aceste condiții, la nivel național au avut loc mai multe 

acțiuni ale Poliției, acțiuni care nu ar fi putut continua însă în 8 august, când 

instanța a respins propunerile pentru 33 de percheziții, astfel că Poliția a cerut 

devansarea funeraliilor. 
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Despescu, dar și șeful Poliției Române, au susținut că întâlnirea cu membri ai 

clanului Duduianu a fost una oficială și asumată și că "nicio clipă Poliția nu a 

negociat". 

Cele mai importante declarații ale oficialilor din MAI: 

Secretarul de stat Bogdan Despescu: 

 Referitor la afirmațiile din spațiul public, potrivit cărora reprezentanți ai 

Poliției Române s-au întâlnit sâmbătă, 8 august, cu anumite persoane, facem 

următoarele precizări: 

 Evenimentul din București de la începutul lunii august (n.r. - funeraliile 

liderului clanului Duduianu) a fost permanent monitorizat de către mai multe 

structuri, pentru a preveni incidente grave 

 Urmare analizelor de risc, era pusă în pericol sănătatea persoanelor din 

București. Existau date că la procesiunea din 9 august erau așteptate 

aproximativ 3.000 de persoane 

 Această situație putea să ducă la răspândirea infecției cu coronavirus, prin 

încălcarea normelor sanitare. De asemenea, exista riscul producerii unor acte 

de violență de natură să afecteze ordinea publică în Capitală 

 În acea săptămână structurile din MAI au organizat la nivel național mai 

multe acțiuni pentru descurajarea escaladării conflictului 

 Nu fugim de responsabilitate 

 Din păcate, sâmbătă, 8 august nu am putut continua în același mod 

activitățile, instanța respingând propunerile pentru 33 de percheziții 

 În acest context, am cerut devansarea funeraliilor și am cerut sprijin Bisericii 

 Modul în care ne-am îndeplinit acțiunea a fost asumat 

 În nicio clipă Poliția nu a negociat siguranța populației și nici aplicarea legii, 

cu nicio persoană 

 Nu fugim de responsabilitate. Dimpotrivă, încercăm să fim raționali 
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 Vă asigurăm că MAI va continua acțiunile de destructurare a grupărilor 

infracționale 

Șeful Poliției Române, Liviu Vasilescu: 

 A fost o operaţiune oficială a Poliţiei pentru a asigura prin toate mijloacele 

legale siguranţa cetăţeanului 

 Această abordare a situaţiei pe care am avut-o, atât de contestată de mulţi, a 

condus la un rezultat bun pentru că acum nu avem alte victime şi nu am avut 

imagini cu sute de persoane şi un potenţial scandal în stradă, care ar fi făcut 

mult rău nu doar Poliţiei Române ci chiar României 

 Sănătatea şi liniştea locuitorilor Capitalei la acel moment au cântărit mai 

mult decât faptul că ulterior acţiunea mea ar fi putut fi interpretată greşit 

 Am făcut un demers care este absolut legal, l-am făcut cu bună credinţă că 

aşa vom reuşi să rezolvăm lucrurile, fără a escalada, cu scopul de a proteja 

populația 

 Primele arme pe care le folosim înainte de a-i duce în fața procurorilor sunt 

prevenirea, dialogul, convingerea, nu direct pistolul 

 Nu am negociat și nu o să negociez siguranța cetățeanului și demnitatea 

polițistului 

Întrebat miercuri seară, în conferință de presă, despre negocierile dintre șefii 

poliției cu clanul Duduianu și dacă i-a cerut vreo explicație ministrului de 

Interne, președintele Klaus Iohannis a afirmat că i-a cerut explicații lui Marcel 

Vela și le-a primit, dar că nu este rolul său să explice în detaliu. 

"Da, am cerut explicaţii ministrului de Interne cu mult timp înainte să se publice 

aceste lucruri. Am primit explicațiile, dar nu este rolul meu să explic în detaliu. E 

nevoie de explicații clare și publice din partea șefilor din MAI. Le voi solicita să 

explice public despre ce a fost vorba", a declarat Iohannis. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24252201-iohannis-despre-presupusele-negocieri-dintre-sefii-politiei-clanul-duduianu-nevoie-explicatii-clare-publice-din-partea-sefilor-din-ministerul-interne.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24252201-iohannis-despre-presupusele-negocieri-dintre-sefii-politiei-clanul-duduianu-nevoie-explicatii-clare-publice-din-partea-sefilor-din-ministerul-interne.htm
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Liderul clanului Duduianu, Florin Mototolea, zis Emi Pian, a fost înjunghiat mortal 

în dimineaţa zilei de 4 august, într-un conflict izbucnit la finalul unei partide de 

barbut. Principalul suspect, Gheorghe Richard Emanuel, membru al clanului Rinu, 

a fost reținut. Trupul neînsuflețit al lui Emi Pian a fost ținut o săptămână în casa 

familiei, timp în care sute de oameni au venit la priveghi fără a respecta normele 

sanitare, iar polițiștii au supravegheat din stradă, în toată această perioadă. 

Ulterior, Elvis Pian, fratele lui Emi Pian, a susținut că a avut o întâlnire, în noaptea 

de 8 spre 9 august, într-o biserică din București, cu şeful Poliţiei Române, Liviu 

Vasilescu, cu şeful Poliţiei Sector 5, Cătălin Păştin, şi cu şeful Poliţiei Capitalei, 

Bogdan Berechet, pentru a negocia condițiile de înmormântare. Adevărul a 

publicat imagini făcute pe timp de noapte, care confirmă versiunea relatată de Elvis 

Pian. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Vești proaste pentru români - Încă o țară din UE interzice zborurile din 

România 

Polonia va interzice toate zborurile din 46 de ţări, inclusiv România, începând din 

2 septembrie, potrivit unui proiect de act normativ publicat joi, în condiţiile în care 

ţara se luptă cu o creştere a cazurilor de infecţie cu coronavirus, transmite Reuters, 

potrivit Agerpres. 

"Din cauza ameninţării răspândirii infecţiilor cu virusul SARS-CoV-2, este necesar 

să ne exercităm dreptul de a reintroduce o interdicţie a traficului aerian pentru a 

reduce ameninţarea la adresa sănătăţii publice", se arată în proiectul de act 

normativ. 

Polonia a închis graniţele şi a suspendat zborurile în luna martie pentru a opri 

răspândirea coronavirusului. Cu toate acesta, ulterior restricţiile au fost relaxate 

treptat, centrele comerciale, hotelurile şi restaurantele fiind redeschise în luna mai. 

De asemenea, compania aeriană naţională poloneză LOT a reluat zborurile 

internaţionale la data de 1 iulie, la patru luni după ce le-a suspendat. 

 

 

https://adevarul.ro/news/eveniment/video-exclusiv-dovada-stabii-politiei-batut-palma-clanul-duduienilor-imagini-intalnirea-taina-oamenii-legii-interlopi-1_5f4502625163ec427150713f/index.html?fbclid=IwAR3-y_BENZE0vo--08gmkdC-qmz3xLaz_b_F7f44HuPiX3FgdaAbx6GSsuU
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Printre ţările afectate de reintroducerea interdicţiei zborurilor sunt Franţa şi Spania, 

destinaţii turistice populare precum Muntenegru şi Croaţia, alături de România, 

SUA, Israel, Mexic şi Brazilia. 

 

Polonia a raportat 64.689 de cazuri de infecţie cu noul coronavirus şi 2.010 decese. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 În contradicție cu Comisia Europeană, Institutul de Sănătate și autoritatea 

de resort, Academia Română susține că implementarea tehnologiei 5G poate 

avea grave consecințe asupra sănătății populației 

Academia Română și-a exprimat joi preocuparea față de consecințele negative pe 

care le-ar avea utilizarea tehnologiei 5G asupra sănătății publice și a solicitat ca, 

înainte de a introduce în funcțiune sistemul 5G, să fie efectuată o analiză științifică 

responsabilă, care să vizeze atât evaluarea riscurilor asupra sănătății oamenilor, cât 

și stabilirea standardelor de expunere maximă totală. 

 Îngrijorările Academiei Române vin în contradicție cu pozițiile Comisiei 

Europene, ale Institutului Național de Sănătate Publică ori ale ANCOM, 

autoritatea care monitorizează radiațiile rețelelor telecom, care susțin că 

rețelele 5G funcționează la niveluri cu mult sub limitele considerate sigure 

pentru sănătate, astfel că nu sunt indicii că ar fi un pericol. 

Redăm mai jos comunicatul de presă transmis joi de Academia Română: 

"Academia Română își manifestă preocuparea față de consecințele pe care 

utilizarea tehnologiei 5G le-ar putea avea asupra sănătății publice și consideră că 

aceasta este o temă de maxim interes în contextul în care România analizează 

aprobarea strategiei de implementare a rețelei 5G la nivel național (HG 

429/2019). 

 

Atragem atenția că expunerea populației la radiația de radiofrecvențe de mare 

putere în Europa și, implicit, în țara noastră este deja o temă de dezbatere în 

lumea științifică la nivel mondial. Astfel, oamenii de știință avertizează că 

viitoarele stații 5G vor genera câmpuri electromagnetice de cca 100 de ori mai 
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puternice decât cele ale generațiilor deja în funcțiune, dezvoltând practic un ocean 

artificial de radiații milimetrice de înaltă frecvență (30-300 GHz), cu imens 

potențial de risc, pe termen mediu, asupra vieții. 

 

Organizația Mondială a Sănătății, Agenția Internațională pentru Cercetarea 

Cancerului și alte autorități medicale internaționale clasifică câmpul 

electromagnetic produs de radiofrecvențe ca posibil carcinogen la om. 

 

În mod concret, radiațiile milimetrice se absorb la nivelul pielii, în profunzime de 

cca 1-2 mm, precum și la nivelul păturii superficiale a corneei, iar efectele locale 

se pot transmite prin mecanisme moleculare în restul organismului. Alături de 

riscul de cancer, literatura de specialitate semnalează, între altele, efecte precum 

stresul celular, lezări ale mecanismelor genetice, deficit de memorie și probleme 

ale procesului de învățare, tulburări neurologice. 

 

Astfel, considerăm că, înainte de a introduce în funcțiune sistemul 5G, este absolut 

necesară o analiză științifică responsabilă, care să vizeze atât evaluarea riscurilor 

asupra sănătății oamenilor, cât și stabilirea standardelor de expunere maximă 

totală. 

 

În acest context, readucem în atenție Rezoluția 1815 din 2011 a Consiliul Europei, 

care precizează că: „se iau toate măsurile rezonabile pentru a reduce expunerea 

la câmpuri electromagnetice, în special la radiofrecvențele din telefoanele mobile, 

în particular a copiilor și tinerilor ce par a fi expuși riscului de tumori ale 

capului“ și solicită menținerea la „cel mai scăzut nivel cu putință“ (principiul 

ALARA) în ceea ce privește timpul de expunere, distanțași ecranarea. 

Avertizăm că implementarea tehnologiei 5G, fără o evaluare concretă a riscurilor 

și vulnerabilităților, poate avea grave consecințe asupra sănătății populației și 

poate genera prejudicii sensibil mai mari decât avantajele." 

Spre deosebire de îngrijorările exprimate de Academia Română, toate cele trei 

instituții de mai sus susțin că rețelele 5G sunt concepute sa funcționeze la niveluri 

cu mult sub limitele considerate sigure pentru sănătate. 
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Este tehnologia 5G un pericol? Ce pune Institutul Național de Sănătate 

Publică 

 

Într-un document privind tehnologia 5G și posibilele implicații asupra sănătății 

populației, Institutul Național de Sănătate Publică trece în revistă mai multe studii 

care ar indica faptul că expunerea la câmpuri electromagnetice de radiofrecventa 

nu indică un risc crescut de tumori cerebrale si nu indica un risc crescut pentru alte 

tipuri de cancer ale capului si ale regiunii gatului, sau alte boli maligne, inclusiv 

cancer la copii. 

 

Ce sune INSP cu privire la efectele 5G asupra sănătății: 

 - Expunerea populatiei la campuri electromagnetice (in care sunt incluse si 

frecventele folosite la tehnologia 5 G) este reglementata, atat la nivel 

international cat si national. 

 - In Romania, expunerea populatiei la campuri electromagnetice este 

reglementata prin Ordinul Ministrului Sanatatii Publice nr. 1193 din 

29.09.2006, "Normele privind limitarea expunerii populatiei generale la 

campuri electromagnetice de la 0 Hz la 300 GHz". Aceste norme au fost 

publicate in Monitorul Oficial al Romaniei nr. 895 din 03.11.2006 si 

transpun integral prevederile Recomandarii 519/1999 a Consiliului Uniunii 

Europene. 

 - Aceste norme asigura protectia populatiei generale fata de expunerea la 

campuri electromagnetice prin utilizarea unor limite de expunere de 

aproximativ 50 ori mai mici decât valorile de prag pentru aparitia efectelor 

dovedite ale acestor campuri. 

 - Sursele de campuri electromagnetice din viata de zi cu zi sunt variate si au 

caracteristici diferite (frecvente, putere etc): antene radio-tv, antene de 

telefonie mobila, internet, aparatura electrocasnica etc. Fiecare din aceste 

surse contribuie la nivelul electromagnetic de expunere al unei persoane. 

 - Se considera ca prin respectarea nivelurilor de expunere din Ordinul MS 

1193/2006, nu vor exista efecte negative asupra sanatatii. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-27-24253365-0-informatii-privind-tehnologia-5g.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-27-24253365-0-informatii-privind-tehnologia-5g.pdf
https://insp.gov.ro/index.php/comunicate-menu
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 - In urma interpretarii buletinelor de masuratori de campuri electromagnetice 

inregistrate la Institutul National de Sanatate Publica, masuratori efectuate si 

in benzile de frecventa ale telefoniei mobile, a rezultat ca toate valorile 

masurate ale densitatii de putere au fost mai mici comparativ cu nivelurile de 

referinta specificate in Ordinul 1193/2006" 

 

INSP mai citează și rezultatele unui raport din 2015 al Comitetul Stiintific al 

Uniunii Europene pentru Sanatate, Mediu şi Riscuri emergente, SCENIHR, ale 

cărui concluzii sunt: 

 

 -În general, studiile epidemiologice privind expunerea la campuri 

electromagnetice de radiofrecventa nu indică un risc crescut de tumori 

cerebrale si nu indica un risc crescut pentru alte tipuri de cancer ale capului 

si ale regiunii gatului, sau alte boli maligne, inclusiv cancer la copii 

 - tot din studiile epidemiologice rezulta ca este improbabil ca expunerea la 

campurile de radiofrecventa provenite de la statiile de baza si de la emitatorii 

radio si de televiziune sa duca la o incidenta crescuta a cancerului la oameni 

 - nu s-a putut stabili o legatura cauzala intre simptomele subiective 

reclamate de diferite persoane (dureri de cap, oboseala, ameteala, dificultati 

de concentrare) si expunerea la campuri de radiofrecventa 

 - nu s-au gasit efecte asupra reproducerii sau dezvoltarii umane sau animale 

 - in prezent nu sunt dovezi care sa arate influenta expunerii acute sau pe 

termen lung, la niveluri relevante pentru telefonia mobila, asupra functiilor 

cognitive 

 - exista studii din care reiese influenta expunerii la campuri electromagnetice 

asupra electroencefalogramei (EEG) si asupra somnului, dar nu se cunoaste 

relevanta acestor modificari asupra starii de sanatate si nici mecanismul de 

actiune. Se recomanda continuarea cercetarilor. 
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Ce spune ANCOM - autoritatea care monitorizază nivelul radiațiilor emise de 

rețelele telecom 

 

Pe același subiect ANCOM, autoritatea de reglementare în comunicații, spune că 

monitorizează permanent intensitatea câmpului electromagnetic prin intermediul a 

150 de senzori ficși de monitorizare de bandă largă amplasați în București și alte 

62 de orașe din țară. Totodată, ANCOM realizează și măsurători prin intermediul 

sistemului mobil, rezultatele acestora fiind disponibile la adresa 

http://www.ancom.ro/masuratori-mobile. 

 

Ca o concluzie a acțiunilor desfășurate de ANCOM, se poate reține că rezultatele 

măsurătorilor, efectuate până în prezent, arată că nu există, până la acest moment, 

depășiri ale limitelor admise de legislație. Fără îndoială însă, acțiunile desfășurate 

de ANCOM pe acest segment vor continua și în perioada următoare. 

 Petru detalii citește: Radiațiile 5G: Ce reclamații a primit autoritatea care 

măsoară câmpurile electromagnetice și cum le-a răspuns celor preocupați de 

efectele negative asupra sănătății 

 

De asemenea fizicianul Cristian Presură a explicat în mai multe video-uri de ce 

tehnologia 5G nu ar fi periculoasă pentru organism. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul a actualizat lista țărilor și a zonelor cu risc epidemic ridicat. Cei 

care vin de acolo sunt obligați să intre în carantină 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență a actualizat lista țărilor și zonelor cu 

risc epidemiologic ridicat. Pentru persoanele care vin din aceste state sau zone se 

instituie măsura carantinei timp de 14 zile. 

Lista țărilor/zonelor cu risc epidemiologic ridicat, conform Hotărârii Comitetului 

Național pentru Situații de Urgență 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23699775-radiatiile-5g-reclamatii-primit-autoritatea-care-masoara-campurile-electromagnetice-cum-raspuns-celor-preocupati-efectele-negative-asupra-sanatatii.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23699775-radiatiile-5g-reclamatii-primit-autoritatea-care-masoara-campurile-electromagnetice-cum-raspuns-celor-preocupati-efectele-negative-asupra-sanatatii.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23699775-radiatiile-5g-reclamatii-primit-autoritatea-care-masoara-campurile-electromagnetice-cum-raspuns-celor-preocupati-efectele-negative-asupra-sanatatii.htm
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Potrivit anexei la Hotărârea 43 a CNSU, lista actualizată ţărilor şi zonelor cu risc 

epidemiologic ridicat este următoarea: Aruba, Sint Maarten, Insulele Turks şi 

Caicos, Insulele Virgine ale Statelor Unite, Peru, Maldive, Bahrain, Columbia, 

Panama, Brazilia, Puerto Rico, Guam, Israel, Bahamas, Argentina, Kuweit, 

Suriname, Costa Rica, Statele Unite ale Americii, Insulele Feroe, Bolivia, Spania 

(regiunile: Aragon, Cataluna, Navarra, Comunidad de Madrid, Insulele Baleare, 

Ţara Bascilor, Cantabria, Castilla La Mancha, Castilla y León, La Rioja), 

Republica Moldova, Qatar, Irak, Belize, Kosovo, Chile, Palestina, Malta, Capul 

Verde, Andorra, Muntenegru, Namibia, Bosnia şi Herţegovina, Republica 

Dominicană, Luxembourg, Gibraltar, Paraguay. 

DOCUMENTUL în format PDF poate fi consultat AICI. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Coronavirus în lume: Primul contract semnat de Comisia Europeană pentru 

achiziția unui potențial vaccin împotriva COVID-19 / În ce faze se află cele 

170 de vaccinuri dezvoltate în toată lumea 

India a ajuns la peste 60.000 de decese asociate cu Covid-19 și a raportat joi un 

bilanț zilnic record de 76.014 de cazuri, venit după efectuarea a aproape 925.000 

de teste într-o singură zi. Coreea de Sud a confirmat 441 de noi infecții, cel mai 

mare bilanț de după începutul lunii martie, iar banca centrală sud-coreeană a 

anunțat că pandemia va reduce cu 1% a 12-a cea mai mare economie din lume. 

Cele mai noi informații despre pandemie, LIVETEXT: 

---------------- 

21:15 OMS recomandă și testarea asimptomaticilor, după ce SUA a anunțat că 

renunță 

 

18.58 Purtarea măștii de protecție permanent va fi obligatorie în școlile spaniole 

pentru toți copiii cu vârsta de șase ani împliniți, autoritățile din Spania intenționând 

să redeschidă unitățile de învățământ în pofida recrudescenței coronavirusului în 

țară 

 

https://s.iw.ro/gateway/g/ZmlsZVNvdXJjZT1odHRwJTNBJTJGJTJG/c3RvcmFnZTA2dHJhbnNjb2Rlci5yY3Mt/cmRzLnJvJTJGc3RvcmFnZSUyRjIwMjAl/MkYwOCUyRjI4JTJGMTIyMTI1Ml8xMjIx/MjUyX2FuZXhhLUhDTlNVLTQzLUxpc3Rh/LVN0YXRlLWN1LXJpc2MtZXBpZGVtaW9s/b2dpYy0yNC1hdWd1c3QucGRmJmhhc2g9/MWY5ZmVjOWZhZmZiYTg4M2FjM2JhNjVhNDVmNWY2OWQ=.pdf
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24254813-oms-recomanda-testarea-asimptomaticilor-dupa-sua-anuntat-renunta.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24254813-oms-recomanda-testarea-asimptomaticilor-dupa-sua-anuntat-renunta.htm
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17.11 Banca centrală a Statelor Unite, Rezerva Federală (Fed), a anunțat joi o 

schimbare majoră în politica sa, anunțând că este dispusă să permită un nivel mai 

mare al inflației decât în mod normalpentru a susține piața muncii și economia în 

ansamblul său 

 

16.29 Comisia Europeană a anunţat joi semnarea, în numele statelor membre ale 

UE, a unui contract cu compania farmaceutică britanico-suedeză AstraZeneca, 

pentru achiziţia a 300 de milioane de doze din vaccinul împotriva COVID-19 aflat 

în prezent în fază experimentală 

 

16.04 Agenția de Sănătate din Suedia a anunțat joi că restricțiile impuse asupra 

adunărilor publice din țara scandinavă ar putea fi relaxate pentru a permite 

evenimentele cu până la 500 de persoane dacă acestea pot fi așezate, spre deosebire 

de plafonul maxim de 50 aflat în vigoare 

 

15.57 Mai mulți membri ai guvernului ungar au intrat în carantină 

 

14.32 Ministrul sănătății polonez a anunțat joi că autoritățile de la Varșovia vor 

scurta durata de carantină obligatorie în cazul persoanelor suspectate de COVID-

19 de la 14 la 10 zile în pofida creșterii numărului de contagieri din ultimul timp 

 

13.57 Peste 170 de vaccinuri contra Covid-19, în dezvoltare în toată lumea. În ce 

faze se află acestea 

 

13.27 Ce a decis Germania în legătură cu prezența spectatorilor pe stadioane 

 

13.25 Insula indoneziană Bali nu se va redeschide pentru turiștii străini anul acesta, 

au anunțat oficialitățile locale 

 

13.21 Bulgaria raportează 162 de cazuri pentru ultimele 24 de ore, după efectuarea 

a 3.844 de teste PCR. De asemenea, au fost consemnate 14 decese noi, bilanțul 

total ajungând la 586. 

 

10.54 Schimbare de direcție în SUA, unde testarea asimptomaticilor nu mai este 

considerată necesară 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24254438-sua-schimbare-politica-fed-mai-multa-inflatie-mai-putin-somaj.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24254438-sua-schimbare-politica-fed-mai-multa-inflatie-mai-putin-somaj.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24254438-sua-schimbare-politica-fed-mai-multa-inflatie-mai-putin-somaj.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24254301-primul-contract-semnat-comisia-europeana-pentru-achizzitia-unui-potential-vaciin-impotriva-covid-19.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24254301-primul-contract-semnat-comisia-europeana-pentru-achizzitia-unui-potential-vaciin-impotriva-covid-19.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24254213-membri-cabinet-viktor-orban-intrat-carantina.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24253839-peste-170-vaccinuri-contra-covid-19-dezvoltare-toata-lumea-faze-afla-acestea.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24253839-peste-170-vaccinuri-contra-covid-19-dezvoltare-toata-lumea-faze-afla-acestea.htm
https://sport.hotnews.ro/stiri-fotbal-24253756-covid-19-bundesliga-germania-decizie-spectatori-tribune-coronavirus.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24253274-covid-19-schimbare-directie-sua-unde-testarea-asimptomaticilor-nu-mai-este-considerata-necesara.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24253274-covid-19-schimbare-directie-sua-unde-testarea-asimptomaticilor-nu-mai-este-considerata-necesara.htm
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10.48 Un test rapid pentru COVID-19, care costă doar 5 dolari, autorizat de 

urgenţă în SUA 

 

10.41 Coreea de Sud le-a cerut joi companiilor să le permită angajaţilor să lucreze 

de acasă, iar Adunarea Naţională de la Seul a fost închisă, în contextul în care 

autorităţile au raportat cel mai mare număr zilnic de cazuri de coronavirus din 

martie 

 

08.11 Germania: 1.507 cazuri noi (237.936 în total) și alte 5 decese (9.285 în total), 

potrivit Institutului Robert Koch 

 

04.21 Comisarul european pentru comerţ, irlandezul Phil Hogan, a demisionat pe 

fondul scandalului COVID-19 

 

00.26 Bulgaria: Sezonul turistic estival este un dezastru, susțin reprezentanții 

sectorului 

 

---------------- 

 

Răspunsul imunitar al femeilor împotriva Covid-19 ar putea fi mai puternic decât 

cel al bărbaților, ceea ce ar putea explica de ce acestea din urmă sunt mai afectate 

de forme grave, sugerează un studiu medical publicat miercuri 

 

O substanță folosită într-un produs anti-insecte ucide coronavirusul care provoacă 

Covid-19 potrivit unui studiu al oamenilor de știință militari din Marea Britanie. 

 

Obezitatea crește riscul decesului din cauza COVID-19 cu aproape 50% și ar putea 

face vaccinurile împotriva bolii mai puțin eficace, potrivit unui studiu efectuat la 

scară largă folosind date disponibile la nivel global. 

 

Peste 5.000 noi cazuri de Covid-19 au fost înregistrate în Franța, potrivit datelor 

publicate miercuri seară de autoritățile franceze - un nou record de la sfârșitul 

carantinei. 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24253253-test-rapid-pentru-covid-19-care-costa-doar-5-dolari-autorizat-urgenta-sua.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24253253-test-rapid-pentru-covid-19-care-costa-doar-5-dolari-autorizat-urgenta-sua.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24252872-comisarul-european-pentru-comert-irlandezul-phil-hogan-demisionat-fondul-scandalului-covid-19.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24252872-comisarul-european-pentru-comert-irlandezul-phil-hogan-demisionat-fondul-scandalului-covid-19.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24252761-bulgaria-sezonul-turistic-estival-este-dezastru-sustin-reprezentantii-sectorului.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24252761-bulgaria-sezonul-turistic-estival-este-dezastru-sustin-reprezentantii-sectorului.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24252357-femeile-raspuns-imunitar-mai-bunla-covid-19-potrivit-unui-studiu-medical.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24251675-produs-anti-insecte-ucide-noul-coronavirus-studiu-armatei-britanice.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24251836-obezitatea-creste-50-riscul-deces-covid-19.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24252521-covid-19-peste-5-000-cazuri-franta-ultimele-24-ore.htm

